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Κριτική Σημίτη στον Παπανδρέου
Η κυβέρνηση ίου 2009  έχει πολύ μεγάλη ευθύνη για τιε εξελίξει, είπε μέσω Βερολίνου

ΤΗΣ ΑΝΝΙΤΑΣ ΣΤΙΒΑΚΤΑΚΗ

Σφοδρή κριτική στην κυβέρνηση του 
Π ΑΣΟΚ υπό τον Γιώργο Παπανδρέου για 
την κατάσταση στην οποία βρίσκεται η 
χώρα άσκησε ο πρώην πρωθυπουργός 
Κ. Σημίτης χτες το βράδυ από το βήμα 
συνεδρίου στο Βερολίνο για την ελληνι
κή κρίση και τις προοπτικές της χώρας 
να παραμείνει στον ευρωπαϊκό δρόμο.

κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ το 
2009 είχε πάρα πολύ αργή 
αντίδραση και όταν αντέ- 
δρασε, δεν αντιμετώπισε 

το πρόβλημα με αποτελεσμαπκό τρόπο. Εχει 
πάρα πολύ μεγάλη ευθύνη για πε εδελίδειε», 
τόνισε ο κ. Σημίτηε. Σε άλλο σημείο τηε ομι- 
λίαε του απαξίωσε σχεδόν ολοκληρωτικά την 
προηγούμενη κυβέρνηση επισημαίνονταε ότι 
στην εξέλιξη των διαπραγματεύσεων για το 
μνημόνιο «υπήρχε ο αδύναμοε που δεν είχε 
και το πολιτικό προσωπικό για να δει πε συ- 
νέπειεε».

Προηγουμένωε είχε σημειώσει ότι η κυ
βέρνηση Παπανδρέου οφείλε να διαπραγ- 
ματευθεί κατά τη σύνταδη του μνημονίου για 
να διασφαλιστούν οι όροι τηε ανάπτυδηε. 
Σε ό,τι αφορά την αποτελεσματικότατα του 
μνημονίου, χαρακτήρισε τραγικό, πολιτικά 
μοιραία λάθοε την παράλειψη από τουε συ- 
ντάκτεε του τηε συνάρτησηε των στόχων του 
με τιε πραγμαπκέε εδελίδειε. «Η μείωση των 
δαπανών που προέβλεπε ήταν μη πραγματο
ποιήσιμη και δεν υπήρδαν ειδικέε ρυθμίσειε 
σε σχέση με την ανάπτυδη», ανέφερε προ- 
σθέτονταε όπ, όπωε συγκροτήθηκε, ήταν 
αδιέδοδο. Κριπκή όμωε άσκησε και στην ΕΕ 
και τη γερμανική ηγεσία. «Οι δυνατοί έπρεπε 
να προσπαθήσουν να δουν τιε συνέπειεε», 
από την εφαρμογή του μνημονίου είπε, αφού 
έκανε λόγο για δυσκίνητεε ανπδράσειε τηε 
Ευρώπηε απέναντι στην κρίση και λάθοε στά
ση απέναντι στην Ελλάδα.

Πολιτική τιμω ρίικ
Ο πρώην πρωθυπουργόε μίλησε για πολι

τική τιμωρίαε σε βάροε τηε χώραε, που απο- 
δεικνύεται λανθασμένη. Σε μια γενικότερη 
θεώρηση για πε αιτίεε τηε εγχώριαε κρίσηε ο 
κ. Σημίτηε σημείωσε όπ το πολιηκό σύστημα 
δεν ανταποκρίθηκε σπε εδελίδειε και, όταν 
αντέδρασε, η στάση του ήταν εσφαλμένη. Δεν 
απέφυγε μάλιστα να κάνει την αυτοκριπκή 
του λέγονταε όπ ανήκει και ο ίδιοε σ’ αυτό το 
πολιπκό σύστημα. Προχώρησε άλλωστε και 
περισσότερο σημειώνονταε όπ το 1996, όταν 
ανέλαβε τη διακυβέρνηση, το χρέοε ήταν στο 
100% και όταν αποχώρησε το 2005, ήταν στο 
103% με το έλλειμμα στο 3%. Παρ’ όλα αυτά, 
εδέφρασε την άποψη όπ το πολιπκό σύστημα 
δεν είναι χρεοκοπημένο ούτε και το σύνολό 
του διεφθαρμένο, ενώ υπογράμμισε ωε μεί- 
Ζον πρόβλημα όπ η ελληνική κοινωνία αποδέ
χεται το καθεστώε των πελατειακών σχέσεων. 
Ο ευρωβουλευτήε των Πράσινων Ντανιέλ Κον

Μπετίτ, που ήταν επίσηε ομιλητήε στο ίδιο συ
νέδριο, σημείωσε όπ η μαύρη παιδαγωγική 
δε θα μπορούσε να πετύχει στην πολιπκή, δή- 
τησε να υπάρδει ένα σύμφωνο αλληλεγγύηε 
τηε Ευρωπάίκήε Ενωσηε προε την Ελλάδα και 
επανέλαβε εκ νέου την ανάγκη μείωσηε των 
δαπανών για εδοπλισμούε. Αίσθηση προκά- 
λεσε στο ακροατήριο η εκτίμηση του κ. Ση
μίτη όπ στη σημερινή Ευρώπη δε θα υπάρδει 
πόλεμοε Ελλάδαε -  Τουρκίαε «το πολύ πολύ 
ένα θερμό επεισόδιο δύο τριών ωρών».

Στο «Γκαίτε»
Οι ομιλίεε των δύο πολιτικών αναμεταδό

θηκαν σε εκδήλωση που πραγματοποιήθηκε

στο Ινστιτούτο «Γκαίτε» τηε Θεσσαλονίκηε, 
όπου ο επικεφαλήε του κοινωνικού συν
δέσμου, Γιώργοε Φλωρίδηε, σχολίασε στη 
συνέχεια πε τοποθετήσειε τουε. Ο κ. Φλω
ρίδηε έδειδε να συμφωνεί με πε απόψειε 
του κ. Σημίτη και υπογράμμισε όπ αυτό που 
χρειάζεται αυτή τη στιγμή η χώρα είναι «ένα 
εθνικό σχέδιο ανασυγκρότησηε που, κατά 
τη γνώμη μου,πρέπει να υπερβαίνει τουε 
στόχουε του μνημονίου». Οπωε εδήγησε, 
το εθνικό αυτό σχέδιο πρέπει να προβλέπει 
τομέε στο πολιπκό σύστημα, στο κράτοε 
και τη μεταβολή του σημερινού παρασιπ- 
κού μοντέλου σε ένα παραγωγικό μοντέλο 
ανάπτυδηε.

I Επιμένει στη μείωση μισθών η τρόικα
ΤΟΥΑΝΤΩΝΗΦΟΥΡΛΗ

Χαμηλούς τόνους κράτησε χτες η κυ
βέρνηση, εκφράζοντας συγκρατημένη 
αισιοδοξία από τον κίνδυνο να μην ολο
κληρωθούν οι διαπραγματεύσεις για το 
«κούρεμα» των ελληνικών ομολόγων. Ο 
Π. Καψής απάντησε μονολεκτικά «ασφα
λώς όχι», όταν ρωτήθηκε εάν υπάρχει το 
σενάριο του «ναυαγίου» των διαπραγ
ματεύσεων, ενώ επιβεβαίωσε ότι οι δια
πραγματεύσεις για το PSI και τη σύναψη 
της δανειακής σύμβασης προχωρούν 
παράλληλα, με στόχο να καταλήξουμε 
σε νέο μνημόνιο με τριετές οικονομικό 
πρόγραμμα, το οποίο θα κληθούν να ψη
φίσουν τα κόμματα στη Βουλή.

Παπ αδήμίκ -  Ντ. Μπακογιάννη
Ο πρωθυπουργός, Λουκάς Παπαδή- 

μος, δέχθηκε χτες (κατόπιν αιτήματος 
της) την πρόεδρο της Δημοκρατικής 
Συμμαχίας, Ντόρα Μπακογιάννη, η οποία 
του παρουσίασε τις προτάσεις της για τη 
συμμετοχή της Ευρωπαϊκής Κεντρικής

Τράπεζας στο «κούρεμα», ώστε να μει
ωθεί ακόμη περισσότερο το χρέος στο 
πλαίσιο του PSI. Ταυτόχρονα, η Ντ. Μπα- 
κογιάννη έθεσε στον πρωθυπουργό την 
πρόταση για επιμήκυνση του χρόνου 
αποπληρωμής των στεγαστικών δανεί
ων, σε μία προσπάθεια να στηριχθεί το 
οικογενειακό εισόδημα. Στις δηλώσεις 
της αμέσως μετά, η πρόεδρος της Δημο
κρατικής Συμμαχίας τόνισε ότι «η κυβέρ
νηση Παπαδήμου πρέπει να προχωρήσει 
πάρα πολύ γρήγορα και πρέπει τώρα να 
προχωρήσει σε μεταρρυθμίσεις και δι
αρθρωτικές αλλαγές. Αυτές τις διαρθρω
τικές αλλαγές έχει ανάγκη η χώρα κι όχι 
περιορισμούς όπως είναι αυτοί του ελά
χιστου μεροκάματου ή των δώρων του 
13ου και του Μ ου  μισθού».

Τις πιεστικές συστάσεις της τρόικας 
να εξεταστεί το θέμα της προσαρμογής 
των κατώτατων μισθών, καθώς και του 
13ου και 14ου μισθού μεταφέρει η κυ
βέρνηση στους κοινωνικούς εταίρους, 
που αναμένεται να συναντηθούν εκ νέου 
το αργότερο μέχρι αύριο.

«Στον αέρα»  
οι εκ δ η λ ώ σ ει 

για τα 1 0 0  χρόνια 
τηε θεσσαλονίκηε

«Στον αέρα» είναι πλέον 
το ενδεχόμενο πραγματο
ποίησης των φετινών εκδη
λώσεων για τα 100 χρόνια 
από την απελευθέρωση της 
Θεσσαλονίκης, ύστερα από 
τη χτεσινή παραίτηση του 
αντιπροέδρου Σταύρου Αν- 
δρεάδη και πέντε μελών της 
εταιρίας «Θεσσαλονίκη 2012», 
επειδή η αρμόδια πάρεδρος 
του Ελεγκτικού Συνεδρίου 
«μπλόκαρε» το κονδύλι των 
2,4 εκατομμυρίων ευρώ που 
επρόκειτο να διαθέσει ο 
δήμος Θεσσαλονίκης στον 
οργανισμό για τη διοργάνωση 
των εκδηλώσεων. Η δημοτι
κή αρχή, με χτεσινοβραδινή 
ανακοίνωσή της, υπονοεί 
σαφώς ότι το θέμα δεν έχει 
κλείσει, ωστόσο ήδη δέχεται 
τα σφοδρά πυρά των παρατά
ξεων της αντιπολίτευσης. «Ο 
δήμος Θεσσαλονίκης αναμέ
νει την τελική απάντηση του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου για το 
θέμα. Η διοίκηση του δήμου, 
εξάλλου, έχει προβεί ήδη σε 
όλες τις απαραίτητες κινήσεις 
σε όλα τα επίπεδα, ώστε να 
αισιοδοξεί ότι πολύ σύντομα 
η διαδικασία αυτή θα ολοκλη
ρωθεί», τονίζεται στη σχετική 
ανακοίνωση, στην οποία 
γνωστοποιείται πως το θέμα 
θα συζητηθεί στη συνεδρίαση 
του δημοτικού συμβουλίου 
τη Δευτέρα 30 Ιανουάριου. «Ο 
εξευτελισμός και η απαξίωση 
της Θεσσαλονίκης από την 
πλευρά της διοίκησης του 
δήμου Θεσσαλονίκης δεν 
έχει προηγούμενο. Ζητούμε 
εξηγήσεις, όπως ζητούμε και 
τις παραιτήσεις των αρμόδιων 
αντιδημάρχων που είχαν ανα- 
λάβει να ασχοληθούν με τον 
προγραμματισμό του εορτα
σμού», τονίζει σε δήλωσή του 
ο επικεφαλής της μείζονος 
αντιπολίτευσης Κώστας Γκιου- 
λέκας. «Η διαδικασία που ακο
λούθησε η διοίκηση για την 
εκπροσώπηση της πόλης στην 
πιο σημαντική στιγμή της των 
τελευταίων 100 χρόνων δεν 
ήταν αντάξια του γεγονότος», 
δήλωσε ο δημοτικός σύμβου
λος Χρίστος Μάτης.

Ι.Τ.


